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Telkeket cserélt a város és az egyetem 

Kölcsönös haszon 
Nyugalomra inti kollégáit az orvospolgármester 

Bartha László cáfol 
és levelet ír 

Bartha László tegnapi sajtótájékoz-
tatóján tételesen cáfolta a helyi szo-
cialisták szegedi járó- és fekvőbeteg-
intézményeinek tervezett pr ivat izá-
ciója kapcsán a sajtóban megjelent, 
illetve a közgyűlésen elhangzott ál-
lításait. A polgármester szerint csupán 
néhány ember érdeke a zavar - és fé-
lelemkeltés ezen a téren. Bartha kö-
zöl te : a héten leve le t ju t ta t el a z 
egészségügy i d o l g o z ó k h o z , h o g y 
megnyugtassa őket és eloszlassa ag-
gá lya ika t . 

Bartha László a sajtótájékoztatón elmond-
ta: meggyőződése, hogy nem létezik az a 
szakértői vélemény, amire már többször hi-
vatkoztak a helyi szocialisták az egészség-
ügyi privatizáció kapcsán, ugyanis azt mind 
a mai napig nem bocsátották az önkormány-
zat rendelkezésére. A polgármester szerint az 
MSZP-s polit ikusoknak semmi más céljuk 
nincs az ügyben, mint a politikai botránykel-
tés. „Félelemben akarják tartani a szegedi 
egészségügyi intézmények dolgozóit , ami 
teljességgel megengedhetet len." 

Bartha elmondta: nem igaz az a szocialis-
ta állítás, amely szerint az átalakítás után nő 
az intézményekben a várakozási idő, mert az 
új rendszerben irányított betegellátási modellt 
alkalmaznak, ami bizonyítottan csökkenti a 
várakozási időt. Az az állítás sem igaz, hogy 
sérül a szabad orvosválasztáshoz való jog, hi-
szen az emberek az alapellátásban továbbra 
is maguk választhatják meg házi orvosukat, 
aki maga dönti el, hogy adott esetben milyen 
szakorvoshoz irányítja a beteget. A szocia-
listák úgy vélik: a Fuziomed koncepciójában 
a VIP-ellátás meghonosí tását szorgalmaz-

za, ami a jobb jövedelműeknek jelent magas 
szintű ellátást . Bartha e lmondta : ma Ma-
gyarországon alapvetően társadalombizto-
sítási alapon történik az egészségügyi ellá-
tás, és minimális az a szolgáltatási forma, 
amiért a betegeknek fizetniük kell. Hangsú-
lyozta: az önkormány által fenntartott egész-
ségügyi rendszerben elképzelhetetlen a VIP-
ellátás favorizálása, s a szerkezetátalakítás 
után sem kerül majd pénzbe a betegellátás. 
A szocialisták aggályosnak nevezték, hogy 
az eddigi áfamentes szolgáltatásokat az új 
rendszerben majd áfával terhelik meg, ami 
növeli az árakat. A polgármester közölte: a 
szolgál tatások most is á l ta lános forgalmi 
adóval terheltek, ám azt nem tudják vissza-
igényelni az egészségügyben. 

Bartha szerint az átalakítás után sokkal 
jobb lesz a betegeknek és az egészségügyi 
dolgozóknak. Utóbbiak dönthetnek arról, 
hogy közalkalmazottként vagy vállalkozó-
ként kívánnak dolgozni az új rendszerben. A 
Fuziomed például az első körben 25 száza-
lékos béremelést javasol a közalkalmazott-
ként dolgozó egészségügyieknek, a vállalko-
zóknak pedig egy évig ingyen vezeti majd a 
könyvelését. 

A polgármester hangsúlyozta: ahhoz, hogy 
a szegedi egészségügyi intézményrendszer 
megfe le l jen a miniszter által előírt mini-
mumfeltételeknek, létszámbővítést kell vég-
rehajtani. Ez természetesen pénzbe kerül, de 
a Fuz iomed vállalta j avas la tában a plusz 
költség előteremtését. Bartha László sajtótá-
jékoztatója végén elmondta: a héten levelet 
juttat el az egészségügyi dolgozóknak, hogy 
megnyugtassa őket és eloszlassa aggályaikat 
a privatizáció kapcsán. 
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Korondi utca 

Helyreál l í tották 
a rendelőt 

A rendelő falán eltüntették a repedéseket, 
a homlokzat újra ép. (Fotó: Schmidt Andrea) 

Alapkőletétel 
Munkatársunktól 

Bővíti szegedi iparvárosi 
telephelyét a Csongrád Me-
gyei Közlekedési Felügyelet. 
A Kereskedő köz 3 -5 . szám 
alatt működő műszaki állomás 
mellé irodaház és kiszolgáló-
egységek épülnek. A közeljö-
vőben induló beruházás alap-
kőletételét június 22-én, dél-
előtt 10 órától tartják a telep-
helyen. Az ünnepélyes ese-
mény díszvendége Manninger 
Jenő, a Közlekedési és Víz-
ügyi Minisztérium politikai 
államtitkára. 

Parkövezet a Zápor-tónál 

Dobozy Attila rektorhelyettes (balról) és Bartha László polgármester irta alá a telekcseréről szóló 
szerződést. (Fotó: Miskolczi Róbert) 

Többször adtunk hírt ar-
ról, hogy megroggyant a Ko-
rondi utcai rendelő, s több 
éven át válságos helyzetben 
volt az épület A falak meg-
r e p e d t e k , a s z e n n y v í z az 
épület alatt gyűl t össze , a 
rendelő alsó szintje rendsze-
resen beázott, a ház süllyedt. 
Az első, az épület válságos 
helyzetét feltáró statikai vé-
l emény köze l 3 évve l ez -
előt t . 1998-ban készül t el. 
Az ott dolgozó orvosok éve-
kig hiába jelezték az önkor-
mányzatnak a rendelő rom-
lásának tüneteit, nem történt 
semmi, egészen ez év máju-
sáig, amikor is elkezdődött 
az újszegedi háziorvosi ren-
delő helyreállítása, s a mega-
dott határidőre, a napokban 
e l k é s z ü l t . M á r c sak az 
ANTSZ vízminta-értékelési 
eredményére várnak, s vár-
h a t ó a n egy hé t en be lü l 
visszamehetnek régi helyük-
re a földszint i rendelőkből 
ide ig lenesen e lköl tözte te t t 
gyermekorvosok. 

A s z ű k , m i n d ö s s z e 15 
millió forintos költségvetés-
ből megerősítették az épület 
a l a p j a i t , k i c s e r é l t é k a 
szennyvízhálózatot. Az alsó 

szinten, ahol a gyermekor-
vosi rendelők vannak, az or-
vosok javaslatára - már az 
európai előírásokhoz igazod-
va - mozgáskorlátozottak-
nak külön, jól megközelíthe-
tő mellékhelyiséget alakítot-
tak ki, valamint új védőnői 
szobát, és fer tőzőbeteg-vá-
rót. 

Az újszegedi rendelőben 
jelenleg négy fogorvos, há-
rom fe lnőt t ház iorvos , há-
rom házi gyermekorvos és 
egy nőgyógyász szakorvos 
d o l g o z i k . Az é p ü l e t e t 4 2 
millió 270 ezer forintért kí-
nálja az itt dolgozó orvosok-
nak m e g v é t e l r e az önkor -
mányzat, 10 éves futamidő-
re, 3 éves türelmi idővel. Az 
orvosok közül van, aki meg-
venné rendelőjét, a többség 
azonban nem lát garanciát 
arra, hogy a jelenlegi OEP-
finanszírozás mellett képes 
lesz majd törleszteni a rész-
leteket, ezért nem szándéko-
zik ekkora anyagi terhet ma-
gára venn i . Egye lő re nem 
folytak érdemi tárgyalások 
az ott dolgozó orvosok és az 
IKV Rt. vezetése között a 
rendelőeladás részleteiről. 

K. K. 

Idén ősszel elkezdőd-
nek a Zápor-tó környé-
kének parkosítási mun-
kái. Makra i László bioló-
gus, önkormányzat i k é p -
viselő elképzelései szerint 
a tározó vize hamarosan 
felfrissül, környékén pe-
dig kikapcsolódási öve-
zetet építenek. 

A Szent István Egyetem 
kertészeti szakának fiatal vég-
zősei tegnap bemutatták a Zá-
por-tó környékén létesülő zöl-
dövezet parképítészeti ötlet-
terveit. A pályázatot annak 
nyomán írta ki az önkormány-
zat, hogy Makrai László bio-
lógus, a környék képviselője a 
Zápor-tó teljes rehabilitációját 
tűzte ki célul. A tó évtizedeken 
át kiállhatatlan bűzt árasztott 
a meleg nyári napokon és csak 
az új vizsgálatok során derült 
ki, hogy az esővízzel 16 kör-
nyékbeli emeletes ház szenny-
vize is belefolyik. A rosszul ki-
vitelezett szennyvíz-beköté-
seket azóta megszüntették és 
a tél folyamán kikotorták a tá-
rozó alján felgyűlt iszapot. 

A terv gazdája . Makrai 
László elmondta: jelenleg a tó 
vízellátását biztosító rendszer 
tervének engedélyeztetése zaj-
lik. A tározó a város 35 hek-
tárnyi területéről gyűjti össze 
a csapadékot. Az új tervek 
nyomán az esővízzel érkező 
szennyezést két szűrő fogja 
majd fel, a szárazabb idősza-
kokban pedig egy közeli kút 

A Szegedi Tudománye-
gyetem bővítheti szűkös 
tantermi és kutatóhelyi 
kapacitását, illetve hosszú 
távon diákszálló építésére 
is lehetősége nyílik, a vá-
ros pedig újabb parkoló-
helyeket alakíthat ki an-
n a k n y o m á n , hogy az 
e g y e t e m és az önkor -
mányzat több telek cseré-
jéről állapodott meg egy-
mással. A két fél között 
további területek átadá-
sáról is folynak tárgyalá-
sok. 

Közel hároméves tárgya-
lássorozat eredményeként szü-
letett meg az a tegnap aláírt 
szerződés, amelyben a Szege-
di Tudományegyetem (SZTE) 
és a város önkormányzata kü-
lönböző telkek cseréjéről ál-
lapodott meg egymással . A 
megbeszéléseket még a felső-
oktatási integráció előtt, az 
egykori SZOTE-val kezdték 

biztosítja a tó friss vízpótlását, 
míg a fölösleges vizet szi-
vattyú emeli át a töltésen. A tá-
rozó alján levegőztető beren-
dezést is üzembe helyeznek, 
amely a víz oxigénellátásáról 
gondoskodik majd. A vízmi-
nőséggel és a vízparti növé-
nyesítéssel külön vállalkozás 
fog foglalkozni. 

A felújítás második szaka-
szában Makrai László kikap-
csolódásra alkalmas parköve-

el a helyhatóság képviselői, 
ám azóta - az egységes Szege-
di Tudományegyetem megala-
kulását követően - újabb terii-
leteket vontak be a tárgyalá-
sokba. 

A mostani szerződést Bar-
tha László polgármester és 
Dobozy Attila általános rektor-
helyettes látta el kézjegyével. 
A megállapodás mindkét fél 
részéről körülbelül hatvan-hat-
vanmillió forint értékű terület 
cseréjét tartalmazza. A város 
megkapja a Tisza Lajos körűt 
és a Zászló utca sarkán lévő 
üres telket, amely felett eddig 
az általános orvostudományi 
kar rendelkezett. Itt elkezdőd-
het Szeged második parkoló-
házának építése, amivel az 
egyetem is jól jár, hiszen ezzel 
megoldódnak a közeli Ady té-
ren felépítendő új könyvtár 
parkolási gondjai. Cserébe az 
egyetem három területtel gaz-
dagodik: a Honvéd tér 4. szám 
alatti 811 négyzetméteres, il-

zetet tervez a Zápor-tó kör-
nyékére. A parképítészeti öt-
lettervek alapkövetelménye 
az volt, hogy biztosítsák a 
zöldterület fásítását és jó ki-
használását. A tervekben a pi-
henőhelyek, teraszok és tűzra-
kó helyek mellett játszótér, tá-
volabb pedig kutyafut ta tó 
hely, illetve szánkózóhely sze-
repel. A tározó két részét íz-
léses fahíd köti majd össze. 
Az ötlettervek másik törek-

letve a Bal fasor 1. szám alatti 
- a Hermán Ottó Kollégium 
mellett lévő - 1668 négyzet-
méteres üres telekkel, s ezen 
kívül a gazdaságtudományi 
kar újabb három lakást foglal-
hat el a Honvéd téri volt lakta-
nyában. A telekcserével tehát 
a város újabb parkolóhelyeket 
alakíthat ki, míg a felsőoktatá-
si intézmény szűkös tantermi 
és kutatóhelyi kapacitását bő-
vítheti, illetve hosszú távon di-
ákszálló építésére is lehetősé-
ge nyílik. 

A po lgármes te r hangsú-
lyozta, hogy a tárgyalásokon a 
felek kölcsönösen figyelehibe 
vették egymás érdekeit, és így 
szüle te t t meg a mos tan i 
egyezség. Ez azzal a megáll-
apodással egészült ki, amely-
nek értelmében néhány napon 
belül már az egyetem rendel-
kezik az Eötvös József Gim-
názium egykori épületével , 
amely a Csongrádi sugárút és 
a Brüsszeli körút sarkán most 

vése, hogy növényekkel biz-
tosítsák a hely többszintes tér-
beosztását. A pályamunkák 
között a város főépítésze és 
főkertésze bevonásával dönte-
nek majd. Lapunk a nyertes 
pályamunkát bemutatja. Mak-
rai László úgy tervezi, a park-
építés költségeit a zöldterüle-
ti alap fogja fedezni, s a mun-
kákat legkésőbb jövő év ta-
vaszáig lezárják. 

P a n e k Sándor 

üresen áll. Ezt a 155 millió fo-
rint értékű ingatlant az egye-
tem beszámítja majd a további 
telekcserékről szóló tárgyalá-
sokba. Az egyezkedés ugyanis 
folytatódik, s az újabb megbe-
szélések alapja a Budapesti 
úton lévő öthalmi laktanya, 
amelyet az állam korábban az 
egyetemnek adományozot t . 
Dobozy Attila elmondta: mi-
vel e lve te t ték azt a tervet , 
hogy a város szélén egyetemi 
központ, campus létesüljön, 
ezért a volt szovjet laktanya 
területének nagy részét nem 
k íván ják haszná ln i . A 120 
hektáros teleknek csupáh 40 
hektáros részét tartaná meg az 
SZTE, a jelenleg parlagon lé-
vő 80 hektárt a város haszno-
sítaná. Az újabb tárgyalások 
témája lesz a kormány által in-
dított Fecskeház-program ré-
szeként az öthalmi laktanyá-
ban, hallgatók számára készü-
lő garzonlakások építése is. 

Hegedűs Szabolcs 

HÍREK 

RUHAGYŰJTÉS A BAR-
TÓKBAN. Az árvízsújtotta ra-
hói gyerekeknek gyűjtenek ru-
hát és cipőt a Bartók Béla Mű-
velődési Központban (Vörös-
marty u. 3.). Az adományokat 
minden munkanapon reggel 8 
és este 8 óra között fogadják a 
központ munkatársai, s az 
összegyűlt ruhaneműt a július 
10-én kezdődő nyári táborba 
Szegedre érkező rahói gyere-
kek között osztják szét. 

KÉPVISELŐK AZ ISKO-
LÁBAN. Kihelyezett ülést tart 
a Bordányi Általános és Alap-
fokú Művészeti Iskolában a he-
lyi képviselő-testület. A napi-
renden többek között a tavalyi 
önkormányzati zárszámadás 
számvevőszéki ellenőrzése, az 
általános és művészeti iskola 
munkájának értékelése, a ke-
rettanterv és a pedagógiai prog-
ram felülvizsgálata szerepel. A 
testületi ülés június 25-én (hét-
főn), délután 4 órakor kezdődik. 

P E D A G Ó G U S E M L É K -
É R E M . Nyugdíjba vonulása 
alkalmából harmincéves tanári 
pályafutásáért az Oktatási Mi-
nisztérium pedagógus emlékér-
mét kapta Ludányi Mártonná, a 
szegedi Tisza-parti Általános 
Iskola tanítója. A kitüntetést az 
iskola tanévzáró ünnepségén 
vehette át a kiváló pedagógus. 

PALIKA. Szécsi Katalin 
dedikálja Palika című, Szécsi 
Pálról szóló könyvét június 21 -
én, csütörtökön délután fél 
négykor a szegedi Bálint Sándor 
Könyvesboltban, a Nagyáruház 
passzázsán. 


